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Typ av möte: Brottsförebyggande rådet (BRÅ) 

Mötesdatum: 2020-10-06 kl. 16.30 -18.00 

Närvarande: Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande, Helena Edberg (KD) 1:e vice 
ordförande, Bertil Damberg (S) 2:e vice ordförande, Kristina Granlund 
(NL), Réka Tolnai (C), Lisskulla Zayane (MP), Andreas Brännström (M) 
 
Mats Bohman – Trafik- och fastighetsdirektör 
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Sofie Ordell – Kommunpolis 
Anders Fredriksson – Enhetschef Juridik- och kanslienheten. 
Terese Kalinski – Säkerhetschef 
Hanna-Liisa Juntti – Samordnare Socialtjänsten  
Marcus Jonsson - Samordnare Socialtjänsten  
Helene Skantze – Ordförande i Socialnämnden  
Josefine Bergström – Sekreterare  
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen öppnade mötet.   
 
2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 
3. Polisens trygghetsundersökning  
Jan Landström presenterade resultatet av polisens trygghetundersökning som gjordes i 
februari tillsammans med kommunen.  
 
Frågeområden i undersökningen var följande: 

• Problem i området 
• Utsatthet –Fysiskt våld 
• Utsatthet –Stöld 
• Utsatthet –Skadegörelse 
• Utsatthet - Hot 
• Trygghet 
• Anmälan om brott 
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Ytterligare förtydligande om hur man gjort de geografiska avgränsningarna av områden 
behövs. Jan Landström inväntar mer information angående detta från polisen.  
 
Presentationen finns bifogad minnesanteckningarna (bilaga 1).  
 
Frågor och diskussion 
Mats Bohman kommenterade att det är slående i resultatet av undersökningen att det som 
människor uppfattar som problem är baserat på den fysiska miljön. Med undantag av 
motorburna ungdomar som skapar problem. Jan Landström håller med och kommenterade 
även att den åtgärd som tas till vid motorburna ungdomar är i hög grad även den 
situationell.  
 
Jan Landström förtydligar att brott som enligt undersökningen har begåtts behöver inte ha 
inträffat i det området som den svarande personen är bosatt i. 
 
På frågan angående hur urvalet av personer gjorts så svarar Jan Landström att urvalet av 
över 3000 personer som fått enkäten gjordes slumpmässigt.  
 
4. Rapport från de fyra arbetsgrupperna (TRÅ) 
Jan Landström presenterade den senaste rapporten från de fyra arbetsgrupperna Trygg och 
säker råden med en särskild rapportering om läget i Fisksätra.  
 
Sammanfattningsvis så redogjorde Jan Landström att det överlag varit lugnt i alla områden 
under sommar.  
Presentationen finns bifogad minnesanteckningarna (bilaga 2).  
 
5. Information från polisen  
Sofie Ordell informerade om att det nu har satts upp två kameror som kan användas live i 
Fisksätra.  
 
Frågor och diskussion 
Helene Skantze frågade hur det går med den olovliga bosättningen vid Erstaviken 
(Saltsjöbaden). Sofie Ordell svarade att polisen är medveten om att det bor några enstaka 
individer i tält och bilar i området. Polisen samarbetar i frågan med trafikenheten.  
 
Andreas Brännström frågade om polisen har dragit några speciella slutsatser av 
trygghetsmätningen som man reagerat på och om det kommer att ske några särskilda 
insatser. Sofie Ordell svarade att polisen använder svaren från trygghetsmätningen som 
underlag när de ser över sin verksamhetsplanering. Särskilda insatser kommer att riktas in på 
de områden som polisen får in mest klagomål ifrån. 
 
6. Rapport från BRÅ-konferens 24/9  
Dokument samt länk för att kunna se konferensen delgavs till samtliga på mötet.  
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Frågor och diskussion 
De deltagarna som varit med på konferens berättade om vad de tog med sig ifrån den.  
Helena Edberg diskuterade bland annat om skolmisslyckandet som en stor faktor för att 
hamna i kriminalitet. Och att det finns mycket vi kan göra lokalt med små insatser som kan 
göra stor skillnad. Ett av hennes egna förslag är att placera ut fler trygga vuxna där det 
behövs i Nacka. De här vuxna kan till exempel vara äldre som dagvandrar. Helene Skantze 
och Gunilla Grudevall-Steen tar med sig förslaget.  
 
Jan Landström diskuterade det faktum att brottsligheten inte ökar utan att till exempel 
skjutningar var fler på 90-talet trots att mängden skjutvapen har fördubblats sedan 2012.  
 
7. Trygghetspaketet – uppföljning 
Mats Bohman informerade om status på nuvarande trygghetspaketet samt kommande. Idag 
finns det kameror som sitter uppe på olika områden i Nacka. Kamerorna är uppsatta men 
dock ännu inte påslagna. Det har satsats mycket på SPFF och trygghetsvärdar. Man har 
försökt få till trygghetsvärdar i alla områden i Nacka. I Orminge och Fisksätra har man 
lyckats få till det medan det i Älta och på Sicklaön är svårare.  
 
Skadegörelse, nedskräpning, klotter samt mörka platser är några av de saker som boende i 
kommunen anser som det mest problematiska. Ett förslag till kommande trygghetspaket är 
därför att man gör en konsekvent åtgärd genom att arbeta mer med den situationella 
trygghetssituationen. Fler trygghetsvandringar samt kompletteringen av en app där 
Nackabor enkelt kan skriva i vad som gör att de känner sig otrygga alternativt vilka platser 
som skapar oro. För en bättre kommunikation med Nackaborna så vore det även önskvärt 
om det som blir åtgärdats kunde dokumenteras på nacka.se.  
 
Gunilla Grudevall-Steen ger Mats Bohman i uppdrag att skapa en matris till nästkommande 
BRÅ som förklarar hur trygghetsvandringarna och kommunikationen ska fungera. 
 
8. Övriga frågor  
SPFF och Sociala insatsgrupper  
En projektrapport från Samordnare för unga i riskzon för perioden VT19 – VT20 finns 
bifogad minnesanteckningarna (bilaga 3). Hanna-Liisa Juntti och Marcus Jonsson kommer 
att närvara på nästkommande BRÅ för att svara på frågor och diskutera rapporten.   
 
Vid anteckningarna 
 
Josefine Bergström 
 


